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Protokół z obrad  
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miejskiej w Czeladzi
z dnia 21 września 2015r.

Porządek:
1. Funkcjonowanie placówek oświatowych w mieście – objazd placówek oświatowych./ 

Żłobek miejski i PP5/ Analiza i wnioski.
2. Analiza realizacji "Lato w mieście 2015"
3. Dzień Edukacji Narodowej
4. Propozycje do budżetu miasta na rok 2016 w zakresie Edukacji, Kultury i Sportu
5. Sprawy różne

Obecni członkowie Komisji:
• Andrzej Mentel
• Ewa Fronczek
• Janina Wcisło
• Katarzyna Pilc
• Włodzimierz Jaros
• Marian Kita
• Marcin Gadecki

Nieobecni członkowie Komisji:
• Marek Kocoń

Pozostałe osoby obecne w trakcie obrad Komisji:
• Z-ca Burmistrza – Beata Zawiła
• Kierownik Wydziału Edukacji i Polityki Społecznej – Ilona Grudzień
• Naczelnik  Wydziału Edukacji i Polityki Społecznej – Małgorzata Ochęduszko – Ludwik

Prowadzący obrady – Przewodniczący Komisji Andrzej Mentel

Czas trwania:  2:05 (15:00 – 17:05)
Przerwa w obradach: 40 minut

USTALENIA/ ROZSTRZYGNIĘCIA:
Komisja podjęła dwa wnioski.
1. "Pełne dofinansowanie obozów dla klas sportowych. Dziewczęta – siatkówka, człopcy – 

koszykówka." (SE-RM.0014.8.2015)
Wynik głosowania:
Głosów "za": 7
Głosów "przeciw": 0
Głosów "wstrzymujących się": 0
Wniosek został podjęty.
2. "Wnioskuję o renowację pomnika Jana Nepomucena w starym mieście." (SE-

RM.0014.7.2015)
Wynik głosowania:
Głosów "za": 6
Głosów "przeciw": 0
Głosów "wstrzymujących się": 0
Wniosek został podjęty.
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Przebieg obrad:
Ad.1:
Andrzej Mentel – Otwieram posiedzenie Komisji.
Marian  Kita –  Włodzimierz  Jaros  został  w  trybie  pilnym  wezwany  do  placówki.  Chciałbym
poinformować, że dotrze na posiedzenie.
Andrzej  Mentel –  Drodzy  Państwo,  w  związku  z  tematem  posiedzenia,  udamy się  teraz  do
placówek i w przeciągu 30 minut powinniśmy wrócić.

---------------- przerwa 40 minut ----------------

Andrzej Mentel – Jesteśmy po objeździe placówek. Chcę spytać o windy w przedszkolach. Czy
my planujemy zmianę systemu ręcznego, na mechaniczny – nikt nie chce konserwować tych wind.
Ilona Grudzień – w każdej placówce są zaplanowane usługi remontowe. Mam nadzieję, że Pani
Dyrektor zaplanowała w tych środkach remont windy.
Andrzej Mentel – nie wiemy czy zaplanowała aż takie wydatki. Koszt jednej windy to 100 tysięcy
zł. Proszę sprawdzić czy jesteśmy w stanie zająć się tym.
Ilona Grudzień – na poziomie tegorocznego budżetu prosiłam placówki o uzgodnienia dotyczące
budżetu. Remont ogrodzenia przy Szkole Podstawowej nr 3 – będziemy się orientować, ale mamy
dużo dzieci i dodaliśmy godzin świetlicowych. Pan Burmistrz chce w pierwszej kolejności zrobić
remont dachu Szkoły Podstawowej nr 1.
Andrzej  Mentel –  chcielibyśmy aby to  uwzględnić  na 2017 rok w budżecie.  Nie  wiem czy w
projekcie budżetu są planowane środki na ewentualne urządzenia zabawowe dla dzieci do 3 roku
życia?
Naczelnik Małgorzata Ochęduszko – Ludwik– w przyszłym roku skorzystamy z "Mali 2016".
Andrzej Mentel – rozmawiałem z byłą Panią Burmistrz o tym, ale nie przyniosło to skutku.
Ewa Fronczek – czy będą powstawać oddziały przyżłobkowe?
Ilona Grudzień – tak, będą otwarte. Na 35-cio lecia po stołówce MOPS-u.
Naczelnik Małgorzata Ochęduszko – Ludwik – w tej chwili jest robiony projekt pod nowe miejsca
żłobkowe.  Sam projekt  będzie  kosztował  30 tysięcy.   Żeby już  składać wniosek musimy znać
wartość całości. Wkład własny to 20%. W budżecie na rok następny zarezerowaliśmy środki.
Ewa Fronczek – przy innych przedszkolach  nie ma takich żłobków.
Ilona Grudzień – nie wiemy co się wydaży po wyborach, nie możemy zablokować przedszkoli bo
mogą nam w razie czego być potrzebne.
Andrzej Mentel – może być tak, że jeden rocznik będziemy mieli bez klasy, więc jest to problem.
Ilona Grudzień – na ten moment nie możemy nic sobie blokować.
Andrzej Mentel – Zgadza się. Czy to wszystkie uwagi?
Naczelnik Małgorzata Ochęduszko – Ludwik – są zaplanowane środki większe na żłobek bo od
września musimy ponosić koszty kadrowe. Tu mamy różnicę.
Andrzej Mentel – w przedszkolu nr 5 jest problem z zajęciami ruchowymi dla dzieci. W przypadku
przeznaczenia sali będzie problem.

Dotarł Radny Marcin Gadecki i Z-ca Burmistrza Beata Zawiła.

Ilona Grudzień – mamy cztery oddziały mniej.
Marian  Kita  –  chcę  wrócić  do  sześciolatków.  Nie  jesteśmy  w  stanie  powrócić  do  stanu
siedmiolatków w pierwszej klasie, bo cała Europa ma pięciolatków.
Ad.2:
Andrzej Mentel – punkt drugi "Lato w mieście". Jakieś pytania do materiałów? Czy Państwu z
punktu widzenia realizacji nasuwają się jakieś wnioski, sugestie do zmiany lub poprawienia?
Beata  Zawiła –  uważam,  że  oferta  tego  lata  była  dostosowana  do  każdej  grupy  dzieci.  Nie
mogliśmy sprostać wszystkim wymaganiom.
Andrzej Mentel – kolejny turnus?
Beata Zawiła – więcej miejsc będzie na pewno. MOSIR wykazał się i stworzył program naprawczy.
Każdy dzień zagospodarował dla dzieci.  Proszę więc o wspomaganie pracy.  Wszystkie zajęcia
cieszyły się mniejszym bądź większym powodzeniem. Do MOSIR-u przychodziły dzieci nawet w
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wieku  przedszkolnym.  Zajęcia  były  urozmaicone  i  nie  odpłatne.  Przyjeżdzały  nawet  osoby  z
Będzina. Podsumowując – było dobrze ale zawsze może być lepiej.
Andrzej  Mentel –  ile  zagospodarowaliśmy środków na ODEON? Słyszałem,  że  odbywały  się
wycieczki.
Beata Zawiła – dowiemy się tego.
Naczelnik  Małgorzata  Ochęduszko  –  Ludwik–  to  było  zgodnie  z  planem  wcześniejszym  i
sugerowanymi przez ODEON.
Beata  Zawiła –  były  zawierane  umowy  na  całość  wycieczki,  my  finansowaliśmy  transport.
Podliczymy to.
Andrzej Mentel – był zarzut że miasto nie współfinansuje zadań.
Ilona Grudzień – mamy jeszcze pieniądze na wsółpracę z ODEONEM w tym roku. Będziemy
organizować wspólnie Dzień Niepełnosprawnych i Motomikołaje. Pozwoliliśmy sobie zablokować
na przyszły rok fundusze z przeznaczeniem na współpracę z ODEONEM. Jeżeli ODEON będzie
chciał, to będą współfinanoswane przez miasto.
Marian Kita – żeby nie zrobi z tego Getta dla młodzieży. 50 dzieci na takim turnusie dodatkowo to
jest dużo.
Beata Zawiła – te dzieci nie przebywają na tym terenie cały czas. Są organizowane zajęcia i
wycieczki.
Marian Kita – rozumiem, widzę tę młodzież. Ja nie mówię w sensie złym. Czy nie lepiej będzie
zrobić 3 turnusy?
Andrzej Mentel – zostawmy to organizatorom. Mają oni doświadczenie przez tyle lat i jeżeli widzą,
że da się to zrobi,ć to wiedzą co robią.
Marian Kita – mówię to po to, aby to przemyśleć dokładniej.
Beata Zawiła – MOSIR proponował zajęcia dla dzieci. Nakładały nam się one.
Andrzej Mentel – dzieci chodzą jeszcze na hale więc będzie się to nakładało.
Janina Wcisło – ale gdyby były to 3 turnusy, to będą miały dzieci zapewnioną opiekę.
Beata Zawiła – ale dziecko może uczestniczyć tylko w jednym turnusie.
Andrzej Mentel – taka jest propozycja Pani Burmistrz i myśle, że będzie do zrealizowania. Bardzo
późno pojawiły się plakaty o propozycjach na lato.  Czy w przyszłym roku da się rozwiesić  te
plakaty wcześniej?
Beata Zawiła – oczywiście.
Ad.3:
Andrzej Mentel – następny punkt porządku.
Beata Zawiła – planów było dużo - jak i wersji, ale ostatecznie dzień nauczyciela będzie wyglądał
następująco: będzie wręczenie nagród, program artystyczny, poczęstunek i zabawa. Nie będzie to
zabawa całonocna bo nie mamy na to środków finansowych. Musimy tak to planować, aby zrobić
tą zabawę razem ze związkami.
Andrzej Mentel – wsółpraca nam się wcześniej nie układała ze związkami, ale trzeba powrócić do
dobrej atmosfery.  
Beata Zawiła – jest to sytuacja porównawcza. Zawsze się porównuje zabawę związków z zabawą
finansowaną przez Urząd Miasta, ale nie jesteśmy na dzień dzisiejszy dorównać związkom.
Ilona Grudzień – i to jeszcze po przesunięciach.
Beata  Zawiła –  rozpocznie  się  to  od  godziny  17.  Dyrektorzy  dostali  całe  kwoty,  które  mieli
zaplanowane – nie zostaly one uszczuplone. Procent przeznaczony dla dyrektorów i pracowników
macie państwo w materiałach. Są to kwoty realne, nie wirtualne.
Andrzej Mentel – Czy każdy z nauczycieli na tę uroczystość będzie mógł przyjść?
Beata Zawiła – tak.
Ilona Grudzień – będzie catering, w czasie występu zespołu będzie można się bawić. Dlatego też
zrobiliśmy to na hali aby nie ograniczać miejsc.
Beata  Zawiła –  wspólne  imprezy  miasta  ze  związkami  nie  były  w  100%  dograne.  Dlatego
rozmawiałam już z Panią Prezes w tej sprawie.
Ad. 4:
Andrzej Mentel – propozycje do budżetu na rok 2016. Materiał jest na tyle czytelny aby można
było przejść do meritum. Czy są uwagi?
Ewa Fronczek – dowożenie dzieci do szkół. Czy są plany zakupienia nowego samochodu?
Ilona Grudzień – tak, oczywiście, planujemy.
Marcin Gadecki - jaki jest koszt całościowy?
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Ilona  Grudzień  –  300-500  tysięcy.  Rozważamy  taką  możliwość  jakby  nie  było  możliwości  z
PFRONU.
Andrzej Mentel – chciałem zapytać o bieżnie lekkoatletyczną w siódemce. Mamy zrobić poprawę
małego boiska i tam ma być lodowisko. Ale co z bieżnią, bo jest ona krzywa? Kiedy planujemy tą
inwestycję? Proszę sprawdzić wnioski komisji edukacji w poprzedniej kadencji. Wnioskowaliśmy o
to wiele razy. Co z piłkochwytami przy SP2? Sprawa ciągnie się od 2008 roku. Nie kosztuje to zbyt
dużo. W siódemce wymagają one jedynie poprawek bo są one już zbudowane.
Ilona Grudzień – ale mówiliśmy o tym przy wybudowaniu hali.
Andrzej Mentel – proszę zapytać aby przy okazji tej inwestycji zrobić piłkochwyty.
Ilona Grudzień – prosiłam dyrektorów o uwzględnienie w budżetach wszystkich sugestii. Mamy
place zabaw wyremontowane na ok. 10 tysięcy. Drobne remonty w innych placówkach również
były wykonane. Dużo prac też wykonaliśmy w tym roku.
Andrzej Mentel – pierwszy taki rok, gdzie środki zaplanowane zostały wykorzystane.
Ilona Grudzień – w Echo Czeladzi był podany wykaz co działo się w placówkach.
Andrzej Mentel – 5 lat trwało zrobienie sali gmnastycznej w SP2.
Janina Wcisło – zaplanujmy jeszcze do jedynki. Bieżnia i skocznia na głównym boisku.
Andrzej Mentel – boisko przy G2 i G3 - jakie mamy plany, bo to się nie znalazło w 2016?
Ilona Grudzień – zaplanowane są prace – remont sieci kanalizacyjnej pod nowe boisko. Ma być w
G3 w 2017.
Andrzej Mentel – Pan Burmistrz mówł, że koszt będzie nie duży.
Beata Zawiła – podłoże będzie przeniesione.
Andrzej Mentel – bardzo fajnie. Czy ktoś ma uwagi? Chciałem podziękować pani kierownik bo
pierwszy raz mi się zdażyło, że wydział pomógł nam przygotowac plany do budżetu. Bardzo mnie
to cieszy i dziękuję.
Marian Kita – jeżeli mamy klasy sportowe to powinny one być zabezpieczone o obozy sportowe i
powinny być zabezpieczone z budżetu gminy. Czy jest przewidziane to w budżecie na przyszły
rok? Składam wniosek o wpisanie tego do budżetu.
Andrzej Mentel – czy nie jest to zabezpieczone już w pozycji "kolonie, zielona szkoła"?
Ilona Grudzień – bardzo mi przykro, ale nie. Nie pokrywa nam to subwencji trenerskich. Teraz to
podzieliliśmy ale są to kolejne koszty. Musimy zapewnić dzieciom bezpieczeństwo, mamy dużo
dzieci w klasach pierwszych i drugich.
Andrzej Mentel – radny składa wniosek proszę o odczytanie.
Wynik głosowania -
Głosów "za"- 7
Głosów "przeciw" – 0
Głosów "wstrzymujacych się" -  0
Wniosek podjęty.
Marian Kita – mieszkańcy zwrócili się do mnie z informacją, że w przyszłym roku jest rocznica
Chrztu Polski i mamy na terenie naszego pomnik, który przed wojną stał na rynku. Ten pomnik
wymaga remontu.Zwracam się z wnioskiem o ten remont. Przybliże Państwu informacje abyśmy
wiedzieli o czym rozmawiamy. (Tu odczytanie informacji z encyklopedii). Koszt to około 30 tysięcy
zł.
Andrzej Mentel – radny składa wniosek.
Ilona Grudzień – jest to na wydział promocji.
Ad. 5:
Andrzej Mentel – my to złożymy, a skierują to do odpowiedniego wydziału. Odczytam pismo do
przewodniczącej od Związku Zawodowego Nauczycielstwa Polskiego. (Przewodniczący odczytał
pismo SE-RM.0005.12.2015)  Mam pytanie: Jak są planowane podwyżki?
Beata Zawiła – 5%.
Ilona  Grudzień –  najniższą  płacę  otrzymuje  sprzątaczka.  My  w  tym  roku  zaokrąglaliśmy  i
podejrzewam, że tak też będzie w przyszłym roku. Mamy płacę zasadniczą ale do tego dochodzi
wysługa lat i dodatkowo to 5%.
Andrzej Mentel – to jest od 1 stycznia?
Ilona Grudzień – była z wyrównaniem od 1 stycznia.
Marcin Gadecki – podwyżka od marca tak? Bo komisja finansowo budżetowa też przychyliła się
do tego i Pan Burmistrz dokona analizy. Jak będą możliwości to się do tego przychyli.
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Andrzej Mentel – bo gdyby te podwyżki były na takim poziomie jak w poprzedniej kadencji, to aby
nie doszło do tak śmiesznej sytuacji. Przekażę inormację Związkom Zawodowym. Nie będziemy
składać wniosków. Proszę o odczytanie wniosku Pana Mariana Kity.
Marian Kita – "Wnioskuję o renowację pomnika Jana Nepomucena w starym mieście."
Andrzej Mentel – gdzie on się znajduje?
Marian Kita – koło kościoła, zaraz koło dzwonnicy. Wcześniej stał w rynku. W ramach różnych
prac po wojnie został przeniesiony.
Andrzej Mentel- Głosujemy.
Głosów "za": 6
Głosów przeciw: 0
Głosów "wstrzymujących się": 0
Obecnych na sali podczas głosowania: 6 (Chwilowa nieobecność Ewy Fronczek)
Wniosek podjęty.
Andrzej Mentel – czy są uwagi? Teraz sprawy różne. Będzie na sesji informacja o ankietach w
szkołach.
Ilona Grudzień – mamy przeanalizowane każde placówki. Ze szczegółowych informacji zrobiona
jest prezentacja. Na sesji ją przedstawimy.
Andrzej Mentel – przepraszam, że nie podzieliłem komisji na dwie części. W październiku będzie
to miało miejsce.  Zamykam obrady Komisji.

Prowadzący obrady

Przewodniczący

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Andrzej Mentel

W załączeniu:

• Lista obecności

Protokół został napisany i wyłożony do wglądu w komórce obsługującej Radę dnia: 22.09.2015r.

Protokolant: Katarzyna Janikowska

Protokół został umieszczony w BIP dnia:....................................


